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NOTAT                    
Indkomne høringssvar til Ishøj Kommunes regulativforslag 2022 
 

 Afsender Kontaktoplysning Dato Høringssvar Forvaltningens 
bemærkninger 

Forvaltningens 
indstilling 

1.  Lars-Bo Jøhl,  
Ishøj Bylaug 

lmjoehl@gmail.com 11.3.2022 Der spørges til: 
1. Hvor mange 

beholdere en 
husstand vil have 
fremover.  

2. Om beholderen 
med plast/mad- og 
drikkekarton 
fremover tømmes 
oftere, da den 
bliver hurtig fyldt.  

1. Standardløsning er 
fremover fire 
beholdere samt evt. 
haveaffaldsbeholder 
(frivilligt) og en 
miljøboks. 

2. Forvaltningen holder 
øje med mængden 
af plast. Evt. 
hyppigere tømninger 
af beholder til 
plast/mad-
drikkekarton 
forelægges til 
politisk behandling i 
forbindelse med 
budgetforslag. 

Ingen ændring. 
 
 

2.  Dorte Siefert freysvej@hotmail.co
m 

14.3.2022 Ønsker at få fremsendt 
bilag 1. 

Fremsendt regulativet, 
hvor bilag 1 er sidst i 
dokumentet. 

Ingen ændring. 

3.  Wagn Bernhardt 
Jensen 

wje.aab55@aab.dk 27.3.2022 Har spørgsmål til: 
1. Informationsmøde 

i bebyggelsen. 
2. Sortering. 
3. Konsekvens for at 

undlade at sortere. 
4. Bliver affaldet 

sammenblandet. 
5. Indendørssortering 

i lejligheder. 

1. Opfordret til at 
kontakte 
Vestforbrænding. 

2. Besvaret med 
henvisning til 
information på 
hjemmesiden. 

3. Primært dialog ellers 
påbud 

4. Nej 
5. Indretning i boligen 

sker efter eget valg. 

Ingen ændring. 
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4. Niels Kristian Jensen 
 
(medlem af Grønt 
Råd) 

nkj@internetgruppe
n.dk 

15.3.2022 og 
5.4.2022 

1. Mener at en ekstra 
beholder er en 
væsentlig ulempe. 

2. Spørger om papir 
og pap kan 
sammenblandes. 

3. Yderligere 
indsamling bør 
udskydes pga. 
krigen i Ukraine. 
Henviser til 
anbefaling fra 
Miljøstyrelsen. 

1. Affaldsordningerne 
følger 
Miljøministeriets 
vejledning, VEJ nr. 
9926 af 14/12/2020 
om indsamling af 
husholdningsaffald 
(herunder pap i 
faste beholdere). 

2. Sammenblanding af 
papir og pap 
forringer 
afsætningen 
væsentligt. 

3. En officiel udmelding 
fra centralt hold kan 
ikke bekræftes. 

Ingen ændring. 

5. Ulla Gregor 
Kvalitetschef 
Vildtbanegård Det 
sociale Boligselskab 
af 29. januar 1946 
 

ug@dabbolig.dk  1. Harmonisering af 
piktogrammer med 
andre kommuner. 

2. Vejledning på flere 
sprog 

3. Ønsker 
præcisereret at 
kommunen leverer 
køkkenspand til 
madaffald. 

4. Opfordrer til at 
kommunen 
anvender 
bionedbrydelige 
madposer. 

5. Ønsker at 
madposer  
og piktogram har 
samme farve. 

6. Ønsker udvidet 
åbningstider på 
Ishøj 
Genbrugsstation. 

7. Opfordrer til at 
kommunens og 
renovatørens 
godkendelse af 
standplads og 
kørevej er mere 
afstemt. 

1. Udskiftning af gamle 
piktogrammer vil 
ske løbende. 

2. Ishøj Kommune 
kommunikerer på 
dansk. Kommunen 
udleverer ikke 
materialer på andre 
sprog. 

3. Køkkenspand 
leveres kun én gang 
i forbindelse med 
udrulning af 
madaffald og er ikke 
relevant for 
regulativet.  

4. Vestforbrænding har 
vurderet, at 
bionedbrydelige 
plastposer ikke er 
hensigtsmæssige, 
da de indeholder 
fossilplast. Ishøj 
Kommune benytter 
derfor ikke 
bionedbrydelige 
poser. Ikke relevant 
for regulativ. 

5. Både piktogram (i 
de nye farver) og 

Ingen ændring. 
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madposer er 
grønne. 

6. Ikke relevant i 
forhold til 
regulativet. 

7. Ikke relevant for 
regulativet. 

6. Preben Hansen, 
Tranegilde Bygade 6 
 
(medlem af Grønt 

Råd) 

preben@tranegilde.c
om 

8.4.2022 1. Ønsker hyppigere 
tømninger af plast 
pga. gener med 
lugt og insekter. 

Gerne én gang 
ugentligt. 

2. Det er fint med 
indsamling af pap. 
Problem hvis 
borgerne ikke 
pakker det i tilpas 
stykker, så der 
ikke dannes 
propper, når 
containeren skal 
tømmes. 

1. Forvaltningen holder 
øje med mængden 
af plast. Evt. 
hyppigere tømninger 

af papir/plast, mad-
drikkekarton 
forelægges til 
politisk behandling i 
forbindelse med 
budgetforslag.  

2. Erfaringerne med 
pap i 240 liter 
beholder er gode. 

Ingen ændring. 

7. Henrik Kjølberg 
Ørnekærs Vænge 14 
 
(medlem af Grønt 
Råd) 

hkjolberg@hotmail.c
om 

8.4.2022 1. Jeg er yderst 
betænkelige ved 
det store antal 
containere, selvom 
jeg naturligvis 
bakker op om den 
øgede sortering. 
Jeg mener, at 
Ishøj Kommune 
allerede nu bør gå 
over til 4-rums 
containere, som 
f.eks. bruges i 
Herlev.  

2. Jeg er dybt 
betænkelig ved 
bemyndigelse til 
forvaltning om 
ændring af bilag 1. 
Fastlæggelse af 
dette vedrører 
serviceniveau og 
bør afgøres på 

1. Affaldsordningerne 
følger 
Miljøministeriets 
vejledning, VEJ nr. 
9926 af 14/12/2020 
om indsamling af 
husholdningsaffald 
(herunder pap i 
faste beholdere). 
4-rums beholdere 
har flere ulemper fx 
at rummene er små 
og det er 
vanskeligere at opnå 
hensigtsmæssige 
tømmefrekvenser. 
Desuden bruges 4-
rums beholdere 
meget få steder og 
der er få 
renovationsbiler til 
tømning af 4-rums 
beholdere på 

Forvaltningen 
bemyndigelse til at 
ændre bilag 1 i § 7 
udgår. 
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politisk niveau i 
byrådet. 

3. Det fremgår, at 
plastic samt mad- 
og drikkekartoner 
skal sorteres 
sammen. 
Bestemmelsen 
forekommer uklar. 

4. Mener at 
forvaltningen og 
KMU burde have 
sikret, at 
regulativet var 
blevet drøftet i 
Grønt Råd inden 
høringen.  

markedet, hvilket 
gør driften sårbar. 

2. Bemyndigelsen 
udgår. 

3. Fremgår af 
regulativets § 16.3, 
at mad- og 
drikkekarton 
indsamles sammen 
med plast. 

4. Taget til efterretning 
af forvaltningen. 

 

8. Preben R. Kok 
på vegne af 
Grundejerforeningen 
Jægerbuen 
 
(medlem af Grønt 
Råd) 
 
 

kasserer@jaegerbue
n.dk 

7.4.2022 1. En 4. affalds-
beholder vil være 
til stor ulempe, da 
der ikke er meget 
plads ved 
indgangssiden til 
vores rækkehuse. 

2. Den nuværende 
beholder til metal 

og glas bliver 
meget lidt fyldt. 

3. Ligeledes er 
beholderen til 
restaffald også 
over-
dimensioneret. 

1. Affaldsordninger 
følger 
Miljøministeriets 
vejledning, VEJ nr. 
9926 af 14/12/2020 
om indsamling af 
husholdningsaffald 
(herunder pap i 
faste beholdere). 

Beholderen til pap 
må godt stå andet 
sted og sættes frem 
til tømning. 

2. Forvaltningen holder 
øje med mængden 
af glas og metal. 
Evt. sjældnere 
tømninger af 
glas/metal-beholder 
forelægges til 
politisk behandling i 
forbindelse med 
budgetforslag.  

3. 14-dages tømning 
fremfor ugetømning 
kan tilvælges af 
borgere. 

Ingen ændring. 
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9. Pernille Møller 
Formand 
Grundejerforeningen 
Strandgårdsparken 
 
(medlem af Grønt 
Råd) 

pernille@ 
strandgaardsparken.
dk 

7.4.2022 1. Der omtales kun 
”beholdere” og 
”standpladser”, og 
ikke som i det 
nuværende 
regulativ 
”sækkeordning” og 
”fælles 
opsamlingsplads” 

2. Vi ønsker derfor, 
at der i regulativet 
tydeligt fremgår, 
at der for vores, 
og enkelte andre, 
boligområder, er 
sækkeordning, 
samt fælles 
opsamlingsplads 

for dele af 
husholdningsaffald
et, samt som 
erstatning for 
storskraldsordning
en (henteordning) 

3. Vi synes ikke det 
klart fremgår om 
mad & drikke-
kartoner skal i de 
samme? Vi vil 
både skulle have 
flere beholdere, og 
hyppigere 
tømninger. 

4. Man har ikke 
foretaget en 
vurdering sammen 
med bolig-
foreningerne for 
evt. ændringer i 
sammen-
sætningen/ 
tømnings-
hyppigheden af 
sækkene ved den 
enkelte husstand. 
Hvorfor ikke? 

1. Affaldsordningerne 
følger 
Miljøministeriets 
vejledning, VEJ nr. 
9926 af 14/12/2020 
om indsamling af 
husholdningsaffald, 
heraf fremgår af 
sække stadig kan 
benyttes. 
Fælles beholdere 
benyttes også 
fortsat 
(formuleringen er 
anderledes men 
samme betydning). 

2. De enkelte 
boligområders 

affaldsløsninger 
fremgår ikke af 
regulativet. 

3. Fremgår af 
regulativets § 16.3, 
at mad- og 
drikkekarton 
indsamles sammen 
med plast. 
Ændring af 
tømmefrekvens eller 
flere beholdere kan 
bestilles hos 
Vestforbrændings 
kundeservice. 

4. Regulativændringen 
omhandler 
udelukkende pap og 
mad- og 
drikkekarton. Evt. 
andre gode forslag 
kan sendes til 
kommunen. 

Ingen ændring. 
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10. Allan Iskov – 
Eskebæk 
Næstformand 
Grundejerforeningen 
Ørnekærgård 
på vegne af 
formand Viggo 
Petersen 
 

naestformand@ 
ørnekærgård.dk 

8.4.2022 1. I følge forslaget 
udvides antallet af 
containere. Vi er 
yderst betænkelige 
ved det store antal 
containere, selvom 
vi naturligvis 
bakker op om den 
øgede sortering. 
Men vi mener, at 
Ishøj Kommune 
allerede nu bør 
tage skridtet og gå 
over til 4-rums 
containere, som 
f.eks. bruges i 
Herlev.  

2. Ifølge forslaget 

bemyndiges 
forvaltningen til at 
foretage 
ændringer i bilag. 
Vi er dybt 
betænkelige ved 
denne 
bemyndigelse. 

1. Affaldsordninger 
følger 
Miljøministeriets 
vejledning, VEJ nr. 
9926 af 14/12/2020 
om indsamling af 
husholdningsaffald 
(herunder pap i 
faste beholdere). 
4-rums beholdere 
har flere ulemper fx 
at rummene er små, 
det er vanskeligere 
at opnå 
hensigtsmæssige 
tømmefrekvenser. 
Desuden bruges 4-
rums beholdere 

meget få steder og 
der er få 
renovationsbiler til 
tømning af 4-rums 
beholdere på 
markedet, hvilket 
gør driften sårbar. 

2. Bemyndigelsen 
udgår. 

 

Forvaltningen 
bemyndigelse til at 
ændre bilag 1 i § 7 
udgår. 

 

 


